
 

Protokół 
z  sesji XXVIII Rady Powiatu w Sandomierzu w dniu  29 marca 2017 

roku. 
 

Sesja odbyła się w Sali Konferencyjnej Starostwa Powiatowego                                   
– obrady rozpoczęto o godz. 10-tej. 
W Sesji uczestniczyło 18 radnych, trzech radnych nieobecnych 
usprawiedliwionych (lista obecności w załączeniu). 
 
Ad.1  Obradom przewodniczył  Przewodniczący Rady Powiatu – Pan 
Tomasz Huk, a protokołowała Pani Urszula Surowiec – Główny Specjalista 
Biura Rady.  
 
Przewodniczący Rady Powiatu dokonał otwarcia obrad  XXVIII Sesji  
i przywitał przybyłych na sesję :  
- Posła RP Pana Marka Kwitka 
- Radnych Powiatu Sandomierskiego,  
- Pracowników starostwa,  
- Mieszkańców powiatu,  
- Przedstawicieli mediów,  
 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady stwierdził quorum sesji i prawomocność obrad. 
Przewodniczący  poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
porządek. 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad XXVIII sesji Rady Powiatu. 
3. Przyjęcie protokołu z XXVII Sesji Rady Powiatu.  
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu z działalności Zarządu 

Powiatu. 
5. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu 

Sandomierskiego w 2016 roku. 
6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Sandomierzu za 2016 rok.   
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a)  wyrażenia  zgody  na zawarcie porozumienia   dotyczącego  
założenia i prowadzenia  przez   Gminę  Koprzywnica  Szkoły 
Branżowej I Stopnia  w Koprzywnicy. 



b)  zmiany  uchwały  w  sprawie   regulaminu  wynagradzania  
nauczycieli  zatrudnionych   w szkołach  i placówkach, dla których  
organem prowadzącym jest  Powiat Sandomierski 

c) dostosowania  sieci szkół ponadgimnazjalnych  i specjalnych  do 
nowego ustroju szkolnego  wprowadzonego ustawą -  Prawo 
oświatowe oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych  
i specjalnych na terenie Powiatu Sandomierskiego  na okres  od 
dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia  2019 rok. 

d) określenia zadań na realizację których przeznacza się środki 
przekazane przez Prezesa PFRON na 2017 r.   

e) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego 
na lata 2017-2027. 

f) zmian w budżecie powiatu na 2017 rok.  
8. Interpelacje i zapytania. 
9. Sprawy różne  
10. Zakończenie obrad XXVIII sesji Rady Powiatu w Sandomierzu. 

  
Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad. 
Uwag nie było, porządek został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 3  
Przewodniczący poinformował, że protokół z XXVII sesji Rady Powiatu 
zgodnie z art. 34 ust. 4 statutu powiatu sandomierskiego był wyłożony do 
publicznego wglądu w Biurze Rady, zapytał czy radni mają uwagi. 
Uwag nie było.  
Protokół XXVII sesji Rady Powiatu został przyjęty jednogłośnie.   
 
Ad. 4 
Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Zarządu o przedstawienie 
sprawozdania z działalności Zarządu pomiędzy sesji. 
Starosta poinformował,  że Zarząd Powiatu od ostatniej sesji odbył cztery 

posiedzenia wynikiem, których są między innymi projekty uchwał 

skierowane Wysokiej Radzie  do rozpatrzenia na dzisiejszej sesji. 

Ponadto  poinformował o wydarzeniach, jakie miały miejsce w tym okresie: 
W dniu 20 lutego 2017r. – w ZSTiO oraz ZSGiH odbyła się Regionalna Rada 
Programowa ds. Szkolnictwa Zawodowego, która pozytywnie oceniła dobór 
kierunków kształcenia odzwierciedlający potrzeby środowiska, a w dniu                    
21 lutego 2017r.  również w tych szkołach odbyły się lekcje nt. „Edukacja 
dla przyszłości” pod patronatem Marszałka Województwa 
Świętokrzyskiego. 
 



W dniu 28 lutego 2017r. – w PZSE odbyło się robocze spotkanie doradców 

zawodowych szkół gimnazjalnych z przedstawicielami Izby Rzemieślników                     

i Przedsiębiorców promujące szkolnictwo zawodowe pt. „Zawodówka dobry 

start, pewna przyszłość”. 

W dniu 2 marca br. odbyło się kolejne spotkanie zorganizowane przez 
Starostwo Powiatowe w Sandomierzu dotyczące ubiegania się o wsparcie 
finansowe w ramach Działania 3.1 Wytwarzanie i dystrybucja energii 
pochodzącej ze źródeł odnawialnych z Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Świętokrzyskiego na lata 2014-2020. 
Działanie skierowane jest  dla indywidualnych odbiorców na inwestycje w 
odnawialne źródła energii OZE (kolektory słoneczne, panele 
fotowolatniczne oraz pompy ciepła). W spotkaniu uczestniczyli 
przedstawiciele Miast i Gmin oraz Gmin z terenu Powiatu Sandomierskiego. 
Na terenach Gmin zebrano już ankiety od mieszkańców zainteresowanych 
uczestnictwem w programie. Łącznie na terenie Powiatu Sandomierskiego 
chęć uczestnictwa w programie wyraziło 1800 osób. Podczas spotkania 
omówiono kryteria dostępu oraz dalszy harmonogram prac przy ubieganiu 
się o wsparcie finansowe w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Świętokrzyskiego. 

W dniu 3 marca odbyło się spotkanie promocyjne  pn. „Uroki 
Sandomierszczyzny” połączone z obchodami Święta Kobiet. Podczas 
spotkania odbyła się prezentacja  albumów „Świętokrzyskie widoki” oraz 
„Sandomierz w Fotografii”. W spotkaniu uczestniczyli przedstawiciele 
władz,  i instytucji publicznych, dyrektorzy jednostek podległych oraz 
przedstawiciele wszystkich gmin z terenu Powiatu Sandomierskiego. 
Spotkanie uświetnił program artystyczny uczniów Ponadgimnazjalnego 
Zespołu Szkół Ekonomicznych w Sandomierzu oraz I Liceum 
Ogólnokształcącego Collegium Gostomianum, za co serdecznie dziękujemy  

W dniu 4 marca miała miejsce uroczysta gala i rozstrzygnięcie plebiscytu 

„Sandomierzanin Roku” i „Nadzieja Sandomierza” organizowanego przez 

Klub Miłośników Sandomierza. Sandomierzaninem roku został Piotr 

Sławiński, historyk i regionalista, a Nadzieją Sandomierza - Monika 

Banduch - uczennica Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Rolniczego, 

laureatka Olimpiady Wiedzy i Umiejętności Rolniczych, stypendystka 

Prezesa Rady Ministrów oraz programu Agrotalenty.   

W dniu 9 marca w hali sportowej Ponadgimnazjalnego Zespołu Szkół 

Ekonomicznych w Sandomierzu odbył się Powiatowy Turniej Piłki 

Siatkowej Dziewcząt pod patronatem Starosty Sandomierskiego 



W dniu 15 marca Zarząd ogłosił Otwarty Konkurs Ofert na wsparcie 

realizacji zadań publicznych Powiatu Sandomierskiego w 2017 roku. 

Podział środków przedstawia się następująco: 

I.  Edukacja, oświata i wychowanie - wysokość środków przeznaczonych na 
realizację zadania - 5 000 zł. 
II.  Kultura, sztuka, ochrony dóbr kultury i dziedzictwa narodowego - 
wysokość środków przeznaczonych na realizację zadania - 25 000 zł. 
III.  Wspieranie i upowszechnianie kultury fizycznej - wysokość środków 
przeznaczonych na realizację zadania - 10 000 zł. 
 

 W dniu 24 marca w Biurze Wystaw Artystycznych w Sandomierzu odbył 
się wernisaż wystawy Sławomira Lewczuka.   

 
Przedstawiciele Powiatu uczestniczyli w uroczystościach patriotycznych: 
- w dniu 5 marca z okazji Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, 
- w dniu 12 marca  w uroczystościach upamiętniających ofiary terroru 
niemieckiego w latach 1939 – 1945. 

Przy wejściu  głównym do Starostwa Powiatowego w Sandomierzu ul. 
Mickiewicza 34 został zainstalowany defibrylator  Zakup urządzenia za 
zgodą Rady Powiatu, sfinansował Powiat Sandomierski, który na ten cel 
przeznaczył kwotę blisko 8.000 zł. Miejsce to zostało wybrane, ponieważ 
znajduje się w ścisłym centrum miasta, oprócz urzędu,  znajdują się tu 
między innymi banki, szkoły i sklepy co generuje duży ruch pieszych                                 
i samochodów.  Jest to piąty defibrylator w Sandomierzu. Urządzenia 
znajdują się już w siedzibie MOSIR-u, Galerii Królewskiej, Centrum Kultury 
przy ul. Portowej oraz na Starym Mieście. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Sandomierskiego 
w 2016 roku.  
Poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia Pomocy Społecznej 
oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do Informacji. 
Przewodniczący poinformował, że Członkowie Komisji pozytywnie 
zaopiniowali przedstawioną Informację. 
 
Przewodniczący poprosił Powiatowego Inspektora Sanitarnego  Pana 
Leszka Zbrojkiewicza o przedstawienie Informacji. 
Pan Leszek Zbrojkiewicz Powiatowy Inspektor Sanitarny przedstawił 
Informację o stanie bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Sandomierskiego 
za 2016 rok. Poinformował, że trudno jest w kilku słowach przedstawić, 



scharakteryzować działalność PSSE w Sandomierzu. Ma to ścisły związek z 
zakresem, obszarem zadań jakie nałożone są na  Inspekcję. Jest to bardzo 
szeroki obszar życia społeczeństwa począwszy od nadzoru nad prawidłową 
realizacją inwestycji (zapobiegawczy nadzór sanitarny)a skończywszy na 
bardzo szeroko rozumianej oświacie zdrowotnej. 
W 2016r. nie zanotowaliśmy w powiecie sytuacji, które mogłyby zagrażać 
bezpieczeństwu sanitarnemu mieszkańcom powiatu i przybyłych do nas 
gości. 
W 206r. pracownicy oddziału nadzoru sanitarnego PSSE (17) 
przeprowadzili łącznie 1774 kontrole sanitarne: w tym sprawdzające, 
interwencyjne. 
Zagrożenie epidemiologiczne: 
Na terenie powiatu w 2016r nie stwierdziliśmy większych zagrożeń 
epidemiologicznych. Ogółem zgłoszono do tut. Stacji 1253 przypadki 
zachorować na choroby zakaźne. (2015r. 1012). Przeprowadziliśmy łącznie 
192 dochodzenia epidemiologiczne (210 – 2015). 
Cel: - ustalenie źródła zakażenia, wykrycie czynnika etiologicznego 
powodującego zachorowanie, objęcie nadzorem osób kontaktujących się z 
chorym lub podejrzanym o zakażenie, ustalenie stanu zdrowia zwierzęcia 
przy podejrzeniu o wściekliznę. 
Realizacja programu szczepień ochronnych: 
Szczepieniom ochronnym w 2016r. podlegała populacja dzieci i młodzież – 
15310 osób do 19 lat. Szczepienia ochronne prowadzone były w 24 
punktach szczepień przez 18 świadczeniodawców. Podczas nadzoru 
sprawdzano: przestrzeganie procedur higieniczno – sanitarnych podczas 
wykonywania iniekcji, sposób organizacji prowadzenia szczepień, sposób 
przechowywania i transportu szczepionek, prowadzenie dokumentacji, 
propagowanie szczepień zalecanych. Wykonawstwo szczepień kształtuje 
się na wysokim poziomie, aczkolwiek pojawiła się w tym roku niewielka 
grupa rodziców którzy nie chcą szczepić swoich dzieci. W 2016r. 
zanotowano 1 NOP (błonica, tężec, krztusiec). 
Jakość wody przeznaczonej do spożycia: 
Cała woda dostarczana dla mieszkańców powiatu pochodzi z ujęć 
głębinowych co powoduje że od razu jest ona lepszej jakości (najważniejsze 
aby nie zepsuć tej jakości podczas dostarczania jej dla mieszkańców) Woda 
dostarczana jest przez 13 wodociągów wszystkie są nadzorowane przez 
właścicieli oraz przez PIS. 
Oprócz wody do spożycia badamy również ciepłą wodę użytkową, w 
szpitalach i budynkach zamieszkania zbiorowego w kierunku Legionella sp. 
Skontrolowano 21 obiektów w 4 z nich zakwestionowano jakość wody. 
Jakość wody pod tym kątem nie jest stabilna i wymaga dalszego ciągłego 
nadzoru. 



Obiekty użyteczności publicznej:  
W nadzorze PSSE w 2016r. znajdowało się 203 obiekty użyteczności 
publicznej w 2016 roku skontrolowano 141 (69%0 – analiza ryzyka. Tylko 
1 z nich oceniono jako zły w zakresie stanu technicznego. W 2016 PPIS  w 
Sandomierzu wydał 9 decyzji zezwalających na przeprowadzenie 
ekshumacji (15.10.-15.04) i 4 opinie dotyczące sprowadzenia zwłok z 
zagranicy 
Podmioty lecznicze: 
W nadzorze PSSE znajduje się 135obiektów wykonujących działalność 
leczniczą; 54 z nich to podmioty lecznicze, a 81 to działalność lecznicza 
wykonywana w formie praktyki zawodowej lekarzy i pielęgniarek. W 2016 
r. przeprowadzono łącznie 155 kontroli w 229 placówkach. W 
przeważającej większości wszystkie procedury dotyczące stanu higieniczno 
– sanitarnego były zachowane, jedynie w 3 przypadkach wydane zostały 
decyzje administracyjne, w związku z naruszeniem wymagań higienicznych. 
Placówki nauczania: 
W nadzorze znajduje się 120 obiektów stałych i 9 sezonowych ogółem do 
skontrolowanych placówek uczęszcza 13149 dzieci. Wydano 22 decyzje 
merytoryczne, które dotyczyły: niewłaściwego stanu higieniczno-
sanitarnego sal lekcyjnych i innych sal zajęć dla dzieci i młodzieży, 
dostosowania mebli do wymogów ergonomii, osłonięcia grzejników 
centralnego ogrzewania. 
W celu oceny warunków nauczania wykonano 546 badań w tym 66 badań 
dotyczyło dostosowania mebli do wzrostu uczniów, 206 dotyczyło 
higienicznej oceny rozkładów zajęć u 274 uczniów dokonano pomiarów 
ciężaru tornistrów w stosunku do wagi ciała dziecka. 
Przewodniczący podziękował za pracę wszystkich pracowników Sanepidu. 
Powiedział, że dzięki dobrej i odpowiedzialnej pracy zdrowie mieszkańców 
Powiatu nie jest zagrożone. Zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję 
Radny Maciej Skorupa również podziękował za wypowiedź Pana 
Inspektora. Zapytał, czy wszyscy wiedzą, że ubiegłym roku była 
zanieczyszczona woda w Sandomierzu, to właśnie Pan Inspektor wydał 
zakaz do spożywania wody. 
Więcej pytań nie było. Informacja została przyjęta. 
 
Ad. 6 
Przewodniczący poinformował, że radni wraz z materiałami otrzymali 
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                            
w Sandomierzu za 2016 rok.   
Poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia Pomocy Społecznej 
oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do Informacji. 



Przewodniczący Komisji poinformował, że Członkowie Komisji pozytywnie 
zaopiniowali przedstawioną Informację. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było. 
Przewodniczący poinformował, że Sprawozdanie zostało przyjęte. 
 
Ad. 7 
Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a)Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji Kultury, 
Sportu, Turystyki, Strategii oraz Promocji Powiatu o przedstawienie opinii 
do projektu uchwały w sprawie wyrażenia  zgody  na zawarcie 
porozumienia   dotyczącego  założenia i prowadzenia  przez   Gminę  
Koprzywnica  Szkoły Branżowej I Stopnia  w Koprzywnicy. 

Przewodnicząca poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/166/2017 w sprawie 
wyrażenia  zgody  na zawarcie porozumienia   dotyczącego  założenia 
i prowadzenia  przez   Gminę  Koprzywnica  Szkoły Branżowej I Stopnia  
w Koprzywnicy została podjęta jednogłośnie. 

Burmistrz Miasta i Gminy Koprzywnica podziękował za podjęcie uchwały. 

b) Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji Kultury, 
Sportu, Turystyki, Strategii oraz Promocji Powiatu o przedstawienie opinii 
do projektu uchwały w sprawie zmiany  uchwały  w  sprawie   regulaminu  
wynagradzania  nauczycieli  zatrudnionych   w szkołach  i placówkach, dla 
których  organem prowadzącym jest  Powiat Sandomierski. Poinformował, 
że zmiany dotyczą doprecyzowania zapisu, tj. tak, żeby dodatek objął 
wszystkie typy szkół w szkołach Powiatu. 

Przewodnicząca poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/167/2017 w sprawie 
zmiany  uchwały  w  sprawie   regulaminu  wynagradzania  nauczycieli  
zatrudnionych   w szkołach  i placówkach, dla których  organem 
prowadzącym jest  Powiat Sandomierski została podjęta jednogłośnie. 

c) Przewodniczący poprosił Przewodniczącą Komisji Edukacji Kultury, 
Sportu, Turystyki, Strategii oraz Promocji Powiatu o przedstawienie opinii 
do projektu uchwały w sprawie dostosowania  sieci szkół 



ponadgimnazjalnych  i specjalnych do nowego ustroju szkolnego  
wprowadzonego ustawą -  Prawo oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 
ponadpodstawowych  i specjalnych na terenie Powiatu Sandomierskiego  
na okres  od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia  2019 rok. 
Przewodniczący poinformował, że poprzednia uchwała intencyjna została 
pozytywnie zaopiniowana zarówno przez związki zawodowe, jak i 
Kuratorium Oświaty w Kielcach. 

Przewodnicząca poinformowała, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/168/2017 w sprawie 
dostosowania  sieci szkół ponadgimnazjalnych  i specjalnych do nowego 
ustroju szkolnego  wprowadzonego ustawą -  Prawo oświatowe oraz 
ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych  i specjalnych na terenie Powiatu 
Sandomierskiego  na okres  od dnia 1 września 2017r. do dnia 31 sierpnia  
2019 rok została podjęta jednogłośnie. 

 d) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Ochrony Zdrowia, 
Pomocy Społecznej oraz Praw Konsumenta o przedstawienie opinii do 
projektu uchwały w sprawie określenia zadań na realizację których 
przeznacza się środki przekazane przez Prezesa PFRON na 2017 r.   

Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/169/2017 w sprawie 
określenia zadań na realizację których przeznacza się środki przekazane 
przez Prezesa PFRON na 2017 r.  została podjęta jednogłośnie. 

e)Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 2017-2027. 

Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/170/2017 w sprawie 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sandomierskiego na lata 
2017-2027 została podjęta jednogłośnie. 

f) Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów 
o przedstawienie opinii do projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie 
powiatu na 2017 rok. 



Przewodniczący poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 
Przewodniczący zapytał, czy są pytania. Otworzył dyskusję. Pytań nie było.  

Przystąpiono do głosowania. Uchwała Nr XXVIII/171/2017 w sprawie 
zmian      w budżecie powiatu na 2017 rok została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 8 
 Przewodniczący poprosił o składanie interpelacji i zapytań, składane 
interpelacje muszą mieć potwierdzenie na piśmie. 
Przypominał, że zgodnie z art. 19 Statutu Powiatu interpelacje składa się w 
sprawach zasadniczych dla powiatu. 
Żaden z radnych nie złożył interpelacji. 
 
Ad. 9 
Sprawy różne. 
Przewodniczący przypomniał o obowiązku składania oświadczeń 
majątkowych wraz z kopią PIT za ubiegły rok. 
 
Przewodniczący odczytał pismo Państwa Krystyny i Włodzimierza 
Lipińskich zamieszkałych w Sandomierzu ul. Zamiejska 31, którzy zwrócili 
się z prośbą o udzielenie pomocy  finansowej. W dniu 20 marca br. w 
budynku mieszkalnym zajmowanym przez Państwa Lipińskich doszło do 
wybuchu gazu. Silna eksplozja była tak duża, że budynek został dotkliwie 
zniszczony i obecnie nie nadaje się od zamieszkania. 
Przewodniczący zwrócił się z prośbą zarówno do radnych, jak i wszystkich 
obecnych na sesji o wsparcie finansowe. 
 
Radny Roman Dragan zwrócił się z prośbą o  wykonanie barier ochronnych 
w miejscowości Zawisełcze przy drodze powiatowej. 
 
Wójt Gminy Obrazów wraz z sołtysem wsi Kleczanów podziękowali za 
dobrą współpracę między samorządami przy wykonywaniu inwestycji na 
terenie gminy, szczególnie podziękował radnemu Marcinowi Piwnikowi. 
 
Ad. 10 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący  zamknął XXVIII sesję 
Rady Powiatu o godz. 11:10. 
  
 
Protokołowała:                                                    Przewodniczący Rady Powiatu 
U. Surowiec                                                               Tomasz Huk 
  



 

  


